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1. Vragen om uitleg (R.v.O., art. 59) 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Els Rochette aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid, betreffende maatregelen van de VGC ter ondersteuning van dak- en 

thuislozen in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Khadija Zamouri aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid, betreffende de aanpak van de drugsproblematiek 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Cieltje Van Achter aan mevrouw Elke Van den 

Brandt, collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en 

Stedelijk beleid, betreffende de inschakeling van geco’s en de extra middelen die de 

Vlaamse Regering vrijmaakt voor de kinderopvang 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, en aan de 

heer Sven Gatz, collegelid bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw, met betrekking 

tot de resultaten van de bevraging over het schoolzwemmen en de inspanningen van 

de VGC rond zwemmogelijkheden 

 

- Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, betreffende 

de zomeractiviteiten voor de Nederlandstalige jeugd 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, met 

betrekking tot de vrijstelling onroerende voorheffing erkend jeugdwerk 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Lotte Stoops aan mevrouw Ans Persoons, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, over het ontmoedigen 

van burgerinitiatieven in de Scheldestraat 

 

2. Actualiteitsvraag (R.v.O., art. 60) 

 

- Actualiteitsvraag van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, betreffende 

de Maand van de Jeugdbewegingen 



 

Datum van indiening: 22 september 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Els Rochette aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid 

 

Onderwerp: Maatregelen van de VGC ter ondersteuning van dak- en thuislozen in het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

___________________________________________________________________________ 

 

Het aantal dak- en thuislozen in Brussel blijft stijgen. De hulpvoorzieningen lijken niet 

evenredig te volgen. Er zijn dringend bijkomende maatregelen nodig om deze mensen op te 

vangen en ondersteunen. Het vraagt om aandacht en actie vanuit elk bevoegdheidsniveau.  

 

Mensen zijn gedwongen om op straat te slapen, gebruiken openbaar drugs en er zijn dagelijks 

incidenten. Deze problematieken doen zich niet alleen voor in het Zuidstation, ook andere 

stations en openbare ruimten blijven niet gespaard. 

 

Er zijn problemen met de veiligheid. Maar een drugsverslaving en op straat moeten slapen 

zijn in eerste plaats een gezondheidsprobleem. Drugsverslaafden hebben begeleiding nodig 

om van de drugs af te geraken. Dak- en thuislozen hebben een dak boven hun hoofd nodig. 

Het gaat hier om mannen, vrouwen en een alarmerend hoog aantal minderjarigen. 

 

Zodus moeten hulporganisaties die dak-, thuislozen en drugsverslaafden begeleiden 

ondersteund en versterkt worden. Op dat vlak heeft de Vlaamse Gemeenschapscommissie 

verschillende bevoegdheden. Het is belangrijk dat zij die laat gelden. 

 

Er wordt reeds samengewerkt met tal van organisaties, waaronder het Onthaalhuis Albatros, 

begeleid zelfstandige woonprojecten zoals de Schutting en Puerto en dagcentra zoals HOBO 

en Chez Nous/Bij ons. U heeft gezorgd voor een indexering van de steun voor de werking van 

die organisaties. Goed nieuws, maar zoals u in de plenaire vergadering van 20 september ook 

zelf beaamde: genoeg zal het waarschijnlijk niet zijn. Er moet dus overal een tandje bij 

worden gestoken. 

 

Tot slot ben ik benieuwd naar uw betrokkenheid bij het recent goedgekeurde Nationaal 

Crisisplan voor het Zuidstation. Luik 2 van dat plan omvat onder andere de aanpak van de 

socio-sanitaire problemen. Het wordt gecoördineerd door Sophie Lavaux, de Hoge Ambtenaar 

van Brussel en tevens directrice bij Safe.brussels.  

 

Ik stel u daarom volgende vragen: 

 

 Hebt u contact gehad met de sector met betrekking tot de problematieken rondom dak- 

en thuislozen en het openbaar druggebruik in Brussel? 

 

 Wat waren de bevindingen van dat contact, welke signalen heeft u opgevangen uit de 

sector en wat zijn hun grootste noden? 

 

 Overweegt de VGC extra steun te bieden aan organisaties die werken met dak- en 

thuislozen, gezien de urgentie van de situatie en de groeiende behoeften van deze 

kwetsbare groep? Zo ja, aan welke organisaties en wat bedraagt die steun? 

 

 Bent u als Collegelid van de VGC betrokken bij het Nationaal Crisisplan dat is 

uitgerold voor het Zuidstation? 

 



 

 Welke organisaties die door de VGC ondersteund worden, zijn betrokken bij de 

uitvoering van het Nationaal Crisisplan, met name in luik 2 dat wordt geleid door 

Hoge Ambtenaar mevrouw Lavaux? 

 

 Hoe wordt verder samengewerkt met andere beleidsniveaus om een gecoördineerde 

aanpak van dak- en thuisloosheid te waarborgen? Zijn er lopende projecten en/of 

samenkomsten waar u meer kan over vertellen? 

 

 Bruss’Help stelt binnenkort haar masterplan tegen dak- en thuisloosheid voor. Op 

welke manier was u als bevoegd collegelid betrokken bij het tot stand komen van dat 

plan? 



 

Datum van indiening: 18 september 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Khadija Zamouri aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid 

 

Onderwerp: Aanpak van de drugsproblematiek 
___________________________________________________________________________ 

 

Geachte collegevoorzitter Van den Brandt, 

  

Onze stad worstelt met de drugsproblematiek die lijkt te escaleren. Er is een stijgende nood 

aan een brede aanpak die verder gaat als enkel het veiligheidselement. In bepaalde wijken en 

buurten zijn het de gebruikers die overlast en problemen veroorzaken. We zien het in het 

Zuidstation, in de Noordbuurt, in verschillende metrostations, maar ook in enkele wijken. Het 

geeft een onveilig en onprettig gevoel om er rond te lopen, zeker ’s nachts.  

  

Drugspreventie is belangrijker dan ooit. Ook in onze scholen is het belangrijk dat hier sterk op 

ingezet wordt. Zij worden geconfronteerd met deze problemen, ze zien het in het straatbeeld, 

in hun vriendenkring of zelfs in familiale sfeer. Ze merken ook het effect van de drugs op hun 

Brussel. Door jongeren al vroeg te waarschuwen en wapenen tegen het gevaar van drugs, 

kunnen we hen beter helpen. Er zijn al verschillende actoren bezig met drugspreventie, ik 

denk aan het Centrum Geestelijke Gezondheidszorg, het CAW en LOGO Brussel. Het is ons 

echter niet duidelijk in hoeverre scholen gebruik maken van dit aanbod. 

  

Daarom, mevrouw de collegevoorzitter, zou ik graag weten: 

 

- Kunt u een evaluatie geven van het aantal aanvragen bij de actoren inzake drugspreventie 

op scholen van de afgelopen jaren (sinds deze legislatuur?), onderverdeeld in lagere 

scholen en secundaire scholen ? 

- Op welk manier worden scholen bijgestaan, m.a.w.: hoe ziet het aanbod van de 

organisaties, zoals LOGO Bussel, het CAW, het Centrum voor Geestelijke 

Gezondheidszorg, eruit? 

o Is er een merkbaar onderscheid tussen lagere en secondaire scholen? 

 Welke extra inspanningen worden er geleverd om jongeren te sensibiliseren rond dit thema? 

Wordt er bv. overleg gepleegd over een actieplan voor de scholen? 

- Hoe ziet zo’n samenwerking er uit, zijn er verschillende modules? 

o Om hoeveel momenten/uren gaat het gemiddeld? 

o Wordt er gebruik gemaakt van ervaringsdeskundigen (o.a. ex-verslaafden) die 

langsgaan bij de leerlingen? 

o Op welke leeftijdsgroepen richten zij zich standaard? 

- Gaat uw Administratie in gesprek met de verschillende partners en de scholen om de 

werking gemakkelijker te maken? Welke hindernissen signaleren de partners in het kader 

van drugspreventie in scholen?  

- Is er al gepeild naar de effecten van deze drugspreventie? Hoe ervaren de leerlingen het? 

 

 

Hoogachtend, 

 

Khadija Zamouri 



 

Datum van indiening: 27 september 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Cieltje Van Achter aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid 

 

Onderwerp: De inschakeling van geco’s en de extra middelen die de Vlaamse Regering 

vrijmaakt voor de kinderopvang 

___________________________________________________________________________ 

 

Geachte collegevoorzitter, 

 

De moeilijkheden die Brusselse ouders ondervinden om een crèche te vinden zijn ons allen 

gekend. Ook over de personeelstekorten waar kinderdagverblijven mee kampen – en de 

noodgedwongen sluitingsdagen die hiervan het gevolg zijn – hebben we al meermaals binnen 

de RVG gedebatteerd.  

 

Om het personeelstekort in Brussel op te vangen beschikt u over de mogelijkheid om 

gesubsidieerde contractuelen (geco’s) in te schakelen. In maart ondervroeg ik u hier laatst 

over. Toen gaf u aan dat u op het punt stond om een 30-tal kandidaat-kinderbegeleiders via 

geco-contracten aan de slag te laten gaan. Zij zouden meteen aan de slag gaan als 

kinderbegeleider en gelijktijdig een opleiding volgen. Ook in de beleidsverklaring voor het 

komende jaar verwees u naar dit systeem. 

 

Eind september kondigde Vlaamse Regering aan 270 miljoen euro vrij te maken voor de 

kinderopvang. Daarmee worden in Brussel onder meer minstens 200 nieuwe 

kinderopvangplaatsen gecreëerd en wordt de kind-begeleider ratio verlaagd. Ook dat moet ons 

helpen om in Brussel het hoofd te bieden aan de noden in de kinderopvang. 

 

Graag had ik u hieromtrent de volgende vragen gesteld: 

 

 Hoever staat u met het inschakelen van geco’s in de kinderopvang? Hoeveel personen 

zijn vandaag met een geco-contract aan de slag in de kinderopvang? Hoeveel 

kinderdagverblijven maken gebruik van deze mogelijkheid? 

 Het is belangrijk dat er met de Vlaamse middelen effectief nieuwe 

kinderopvangplaatsen gecreëerd worden. Op welke wijze zullen de 200 nieuwe 

kinderopvangplaatsen in Brussel worden gecreëerd? Worden de door de VGC 

geprefinancierde plaatsen overgenomen of wordt er gekeken naar nieuwe projecten en 

uitbreiding van bestaande crèches?  

 Vorig jaar tijdens de begrotingsdebatten gaf u aan dat het Huis voor Gezondheid 

100.000 euro kreeg om aan de beeldvorming te werken over de zorgsector. Zo 

moesten jongeren en zij-instromers ertoe aangezet worden om voor een beroep in de 

zorg te kiezen. Hoe is dit precies ingevuld? Wat is het resultaat van deze actie(s)? 

Heeft dit er zichtbaar toe geleid dat mensen specifiek voor een opleiding of job in de 

kinderopvang kiezen? 



 

Datum van indiening: 20 augustus 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Ans Persoons, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, en aan de heer Sven Gatz, 

collegelid bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: de resultaten van de bevraging over het schoolzwemmen en de 

inspanningen van VGC rond zwemmogelijkheden 

___________________________________________________________________________ 

 

Geachte collegeleden, 

 

In mijn vraag nr. 12 van 31 maart 2022 betreffende de situatie omtrent zwemlessen in het 

Nederlandstalig Brussels onderwijs antwoordde het College mij dat ‘een nieuwe bevraging 

gepland wordt in de loop van het schooljaar 2022-2023’. Daarom ben ik wel benieuwd naar 

de (tenminste eerste of voorlopige) resultaten. 

 

In het bestuursakkoord van de VGC werden er ook enkele afspraken gemaakt met betrekking 

tot het zwemmen, ik lees hierin onder andere volgende passage: "We bepleiten bij de 

bevoegde instanties en overheden dat alle publieke zwembaden open blijven tot 22 uur en op 

zon- en feestdagen. We ijveren eveneens voor één gemeenschappelijk prijsbeleid in heel 

Brussel."  

 

Gezien we toch het laatste jaar van de legislatuur aanvatten, mogen we er van uitgaan dat het 

College een mooie lijst van realisaties en/of démarches ter zake kan voorleggen. 

 

Daarnaast kwam ook het gebrek aan openluchtzwembaden in onze hoofdstad opnieuw in de 

aandacht deze voorbije zomer. 

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel:  

 

 Is de bevraging inderdaad doorgegaan in het schooljaar 2022-2023? Zo ja, in welke 

periode, en is deze ondertussen afgerond? Kan het College de resultaten van de bevraging 

meedelen? Welke conclusies neemt het College mee in haar beleidsvoering? Welke nieuwe 

acties zijn er beslist voor het schooljaar 2023-2024? Welk budget (per collegelid) wordt er 

hiervoor vrijgemaakt in de volgende aanpassing van het meerjarenplan?  Kan het College ook 

kort de methodologie van de steekproef toelichten: welke vragen, hoeveel scholen, hoeveel 

leerlingen, etc.? Heeft u de resultaten van de bevraging gedeeld met of overgemaakt aan de 

Vlaamse Regering? 

 

 Mag ik een uitgebreide en gedetailleerde lijst ontvangen van welke inspanningen dit 

College heeft genomen  voor betere toegangsuren van de publieke zwembaden en welke 

stappen u heeft genomen richting een gemeenschappelijk prijzenbeleid? Kan bij deze 

inspanningen ook steeds vermelden bij welke bevoegde instantie en overheid u hiervoor heeft 

gepleit? Heeft het College bij deze gesprekken concrete voorstellen gegeven aan deze 

instanties en ook aangegeven om budgettair over de brug te komen om de doelstelling van het 

bestuursakkoord te bereiken? 

 

 Beschikt u over de resultaten van de geleverde inspanningen ter zake? Welke 

(publieke) zwembaden beschikken nu over bredere toegangsuren en kan u toelichten of er 

stappen werden gezet naar een uniform prijzenbeleid? Heeft het College eigenlijk een raming 

gemaakt hoeveel een eengemaakt prijzenbeleid zou kosten aan het Gewest? Is het College 

bereid om een deel van deze kostprijs op zich te nemen als er hierover een akkoord zou 

komen onder de betrokken gemeenten en instanties? Onder welk budget? 



 

 Is er een evaluatie gemaakt van het tijdelijke openluchtzwembad Flow in de zomer 

van 2023? Hoeveel gebruikers hebben er kunnen genieten van een frisse duik in het water? 

Komt er een vervolg in 2024? Zijn er bepaalde incidenten gemeld zoals gevallen van 

diefstal/vandalisme/overlast/...? 

 

 Welke nieuwe stappen heeft het VGC-College genomen voor het openluchtzwembad 

op de Abattoirsite in het jaar 2023? Wordt de vooropgestelde planning nog gerespecteerd, 

evenals de afgesproken budgetten/verdeelsleutels? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 

 



 

Datum van indiening: 11 september 2023 

 

Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Zomeractiviteiten voor de Nederlandstalige jeugd 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

De zomer is voorbij. Tienduizenden jongeren hebben hopelijk een fijne vakantie achter de 

rug, ook in Brussel. De VGC ondersteunt, naast het eigen aanbod, een reeks partners bij het 

creëren van een vakantieaanbod voor jongeren. Aximax, sportverenigingen, 

gemeenschapscentra, musea en jeugdorganisaties organiseren activiteiten tijdens de 

zomervakantie van 2023 voor kleuters, lagereschoolkinderen of leerlingen uit het secundair 

onderwijs. 

 

Ondanks dat de gemeenten met steun van de VGC ook zomeractiviteiten voor de 

Nederlandstalige jeugd kunnen organiseren, doen slechts helaas weinigen het. Zo heeft de 

gemeente Anderlecht in de 1ste helft van de zomervakantie 2021 – weliswaar een coronajaar 

– gedurende 1 week sportkampen georganiseerd. De gemeente Ganshoren organiseerde zowel 

voor de 1ste als de 2de helft van de zomervakantie 4 weken sportkampen. Bijvoorbeeld voor 

de stad Brussel ligt er voor elke vakantie een goedgevulde brochure klaar met een Franstalig 

vakantieaanbod. Naar een volwaardig Nederlandstalig aanbod blijft het echter zoeken. Zo ook 

in het merendeel van de andere Brusselse gemeenten. Indien de VGC geen aanbod zou 

organiseren, was er van Nederlandstalige zomerrecreatie geen sprake. Dit is onbegrijpelijk 

omdat jonge Ketjes net zoveel mogelijk, ook buiten de schooluren, in contact moeten komen 

met het Nederlands om de kennis en beleving te vergroten. 

 

Ik roep het College nogmaals op om alle Nederlandstalige schepenen attent te maken op het 

aanbod, zodat elke gemeente minstens een Nederlandstalig sportkamp kan organiseren.  

 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

 Hoe verliepen de inschrijvingen? Wat was de totale capaciteit van het aanbod aan 

activiteiten voor de zomervakantie? Kan het collegelid een overzicht geven van het 

aantal zomeractiviteiten, opgedeeld per organisator(en)? 

 Was er sprake van een plaats- en/of medewerkerstekort deze zomer? Zo ja, waar lagen 

de knelpunten? 

 Had de verschillende vakantieregeling tussen het Nederlandstalig en het Franstalig 

onderwijs een invloed op de organisatie van zomeractiviteiten?  

 Hoeveel initiatieven i.k.v. Playcation werden deze zomervakantie georganiseerd? 

Hoeveel deelnemers hebben ze gelokt?  

 Welke gemeenten hebben zomeractiviteiten georganiseerd en werden gesubsidieerd 

door de VGC? Verwacht het collegelid nog subsidieaanvragen van bepaalde 

gemeenten? Welke stappen heeft het collegelid genomen om meer gemeenten te 

overtuigen een (sport)kamp te organiseren? 

 



 

Datum van indiening: 12 september 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Ans Persoons, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Vrijstelling onroerende voorheffing erkend jeugdwerk 

___________________________________________________________________________ 

 

Mevrouw het collegelid, 

 

In de ordonnantie die de overname van de dienst onroerende voorheffing door het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest regelt staat te lezen dat het kadastraal inkomen van de onroerende 

goederen of delen van onroerende goederen die bijna uitsluitend worden gebruikt door de 

jeugdbewegingen erkend door de Gemeenschappen vrijgesteld worden van de onroerende 

voorheffing.  

 

Het feit dat de term jeugdbeweging geen juridische grond heeft en bovendien ongedefinieerd 

is zorgt ervoor dat deze term interpretabel is. De interpretatie die Brussel Fiscaliteit hanteert 

zorgt ervoor dat bepaalde jeugdwerkorganisaties, die deel uitmaken van het rijke 

jeugdwerkveld dat Brussel kenmerkt niet gevat worden voor deze uitzondering.  

 

Om toch een vrijstelling van de onroerende voorheffing te bekomen moeten Brusselse 

jeugdwerkorganisaties die eigenaar zijn van een gebouw, jaarlijks een bezwaarschrift in te 

dienen dat ook vaak afgewezen wordt. Idem voor eigenaren van gebouwen waarvan 

jeugdwerkorganisaties gebruik maken. Indien zij wel van een vrijstelling genieten, komt hier 

geen officiële communicatie tot bij de jeugdwerkorganisaties, waardoor de onzekerheid over 

deze belasting blijft.  

 

Gezien er reeds in 2017 beloofd werd deze situatie aan te pakken stel ik u graag volgende 

vragen. 

 

 Zijn deze klachten u reeds ter ore gekomen en bent u reeds in gesprek met betrokken 

actoren uit het veld omtrent deze problematiek?  

 Bieden uw diensten hulp of omkadering voor jeugdwerkinitiatieven die een 

bezwaarschrift willen indienen tegen de onroerende voorheffing die zij dienen te 

betalen?  

 Zo ja, hoe vaak werd hier eventueel beroep op gedaan en hoe werd dit aanbod 

geëvalueerd?  

 Zo neen, is hier eventueel vraag naar uit de sector en wordt de mogelijkheid deze 

begeleiding aan te bieden bestudeerd?  

 Worden verenigingen die hun bezwaarschrift afgewezen zagen gecompenseerd of 

bestudeert u de mogelijkheden hen een compensatie aan te bieden zo lang dit 

onevenwicht blijft bestaan? 

 Bent u in gesprek met de bevoegde minister in de Brusselse Hoofdstedelijke Regering 

omtrent deze problematiek? Welke positie neemt u in namens het College? Welk 

tijdspad stelt u voorop om een oplossing te vinden voor dit probleem?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 



 

Datum van indiening: 27 september 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Lotte Stoops aan mevrouw Ans Persoons, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Het ontmoedigen van burgerinitiatieven in de Scheldestraat 

___________________________________________________________________________ 

 

Op 14 september verschenen er foto’s op Twitter die inzoomden op de Scheldestraat en de 

gezellige houten bankjes die daar, tijdens de speelstraat deze zomer, aan de fietsnietjes waren 

bevestigd. Het twitterbericht, dat al snel gedeeld werd op sociale media, gaf mee dat die dag 

de bankjes verwijderd waren van de fietsnietjes door de diensten van de gemeente Sint-Jans-

Molenbeek. En niet gewoon verwijderd, maar beschadigd. Het was ook niet zo dat de 

fietsnietjes dringend beschikbaar moesten zijn, want de vorige schepen van Mobiliteit, Jef 

Van Damme, had Openstreets in de duurzaamheid van hun initiatief ondersteund door aan de 

overkant van de straat zes nieuwe fietsnietjes te plaatsen. Dit alles gebeurde zonder dat 

Openstreets – de organisatie achter deze ingenieuze micro-interventie en de organisatie die in 

het algemeen zorgt voor de zomerse speelstraten in de Maritiemwijk in Sint-Jans-Molenbeek 

– ervan werd ingelicht, anders hadden die de bankjes kunnen wegnemen en elders 

hergebruiken. Deze bankjes waren een prototype, net als enkele andere ingenieuze micro-

interventies zoals het stoep-oor met vergroening en speelelementen in de Picardstraat, die 

ervoor zorgde dat de ruimte naast een voetpad waar vaak illegaal geparkeerd wordt, een 

invulling gaf op maat van de bewoners. Burgers bekijken de straat vanuit hun noden en geven 

dan experimenterend invulling. Als overheid is het een enorme meerwaarde om met de 

bevindingen van deze lokale intelligentie aan de slag te gaan. Dat wil niet zeggen dat ieder 

experiment geslaagd is maar het wil wel zeggen dat je minstens evalueert en uitwisselt over 

de resultaten en over verdere doelstellingen. De stad maak je samen.  

 

• Werd u – als organisatie die met Playcation mee de speelstraten en Openstreets 

ondersteunt – hiervan op voorhand ingelicht door de gemeentediensten en de nieuwe 

schepen van Mobiliteit? 

 

• Hoe gaat u verzekeren dat de kleinschalige buurtinitiatieven die u ondersteunt – en die 

zo belangrijk zijn naar een gemoedelijk, gastvrij en kindveilig gebruik van publieke 

ruimte toe – niet ontmoedigd worden door abrupte beslissingen van individuele 

gemeenten? 

 

• Hoe kan u de ownership van deze projecten/ deze commons verder beschermen?  

 

 



 

Datum van indiening: 9 oktober 2023 

 

Actualiteitsvraag van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: De Maand van de Jeugdbewegingen 

__________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Op de website van “dagvandejeugdbewegingbxl2023” en de website “jonginbrussel”, dé 

website van de VGC voor kinderen en jongeren, wordt terecht benadrukt dat oktober de 

maand van de jeugdbeweging en jeugdverenigingen is. Er wordt een oproep gedaan om zich 

aan te sluiten. N-VA ondersteunt dit volkomen. Het is belangrijk dat de Nederlandstalige 

jeugd in Brussel zich verder kan ontplooien en ontspannen. 

 

Op 20 oktober – volgende week – is het de hoogmis voor onze jongeren die aangesloten zijn 

bij een jeugdbeweging of -vereniging. Want dan is het de Dag van de Jeugdbeweging, die 

vorm krijgt door honderden acties en evenementen verspreid over heel Vlaanderen en Brussel.  

Jeugdbewegingen zijn in opmars, vooral in Brussel. Ze worden steeds populairder met – 

helaas - als gevolg dat er wachtlijsten ontstaan en een tekort aan infrastructuur optreedt. 

 

Villa Montald in Sint-Lambrechts-Woluwe, dat zestig jaar dienstdeed als locatie voor 

Vlaamse jeugdactiviteiten, moet tegen 30 juni 2024 zijn deuren sluiten. Dat heeft het 

gemeentebestuur beslist. Het gebouw is immers eigendom van de gemeente maar verkeert in 

slechte staat, met recente problemen zoals een boilerexplosie. Het gemeentebestuur wil er in 

de toekomst een museum van maken. 

 

Maar er is ook sprake van een moeizame samenwerking met het gemeentebestuur, vooral 

voor jeugdhuis De Schakel, dat daar al lang gevestigd is. Ook de scouts maken gebruik van de 

villa. Er wordt momenteel gezocht naar alternatieve ruimte voor Nederlandstalige jongeren, 

maar dit blijkt een uitdaging te zijn in de gemeente. 

 

De Vlaamse Gemeenschapscommissie in Brussel is verantwoordelijk voor het jeugdbeleid en 

er wordt opgeroepen dat de VGC op korte termijn in samenwerking met het 

gemeenschapscentrum, de Nederlandstalige scholen en de bibliotheek een oplossing biedt en 

financiële steun verleent om binnen negen maanden een nieuwe ruimte te vinden. 

 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

 

1. Was er, vóór het nemen van de definitieve beslissing om Villa Montald te sluiten, 

overleg tussen het gemeentebestuur van Sint-Lambrechts-Woluwe en het College om 

een alternatief te voorzien voor de Nederlandstalige jeugdbewegingen in S-L-W? Is er 

ondertussen reeds een alternatief? Wat zijn de afspraken? Welke financiële en 

materiële inspanningen leveren de gemeente en het College om de Nederlandstalige 

jongeren van een nieuwe ontmoetingsplaats te voorzien?  

2. Hoe verloopt de samenwerking met Sint-Lambrechts-Woluwe op vlak van 

jeugdbeleid? In een eerder artikel stelt o.a. de VGC-directeur voor Cultuur, Sport en 

Jeugd vast dat de samenwerking tussen de VGC en het gemeentebestuur bijzonder 

stroef verloopt. 

3. Welke initiatieven zal het College nog nemen ter voorbereiding van de dag van de 

jeugdbeweging op 20 oktober 2023? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoord. 


